
عبدالحميد قديريان، خالق تابلوي »شب 
قدر« نقاش�ي خود را يك اثر پژوهشي 
دانست و گفت: در مباحث تصاوير ديني 
و معارفي، بس�يار ضعيف هستيم. بايد 
در اين مسير گام برداريم تا يك تصوير 
ش�اخص براي افزايش س�رعت رش�د 
معرفتي جامعه خود به نمايش بگذاريم. 
به گزارش فارس، آيين افتتاح نمايش��گاه 
»فرياد سنگ« و رونمايي از تابلوي نقاشي 
»ش��ب قدر« اثر عبدالحمي��د قديريان با 
حضور رؤساي سازمان تبليغات اسلامي و 
حوزه هنري، عصر روز سه شنبه )۷ خرداد( 
در حوزه هنري برگزار شد.  قديريان درباره 
جديدترين اثر خود گفت: تابلوي »ش��ب 
قدر« يكي از مجموعه آثار پژوهش��ي در 
مورد ش��ب قدر و اهل بيت)ع( اس��ت كه 
در حال تكميل و آماده س��ازي است. اين 
اثر تازه ترين كاري است كه با اين موضوع 
در سال ۹۸ كشيده ام.  وي در ادامه گفت: 
هنرمندان به طور معمول تصاويري را روي 
ب��وم مي آورند كه حاوي ن��كات مورد نياز 
جامعه باشند تا يادآوري شود. يكي از اين 

نكات شب قدر اس��ت كه عموماً آن را يك 
ارتباط دلي بين خود و امام خود مي دانيم. 
در حالي كه اين نگاه به ش��ب قدر خيلي 
سطحي و حداقلي است؛ چراكه شب قدر، 
شب فرماندهي كل سال جاري است و براي 
تمام مردم جهان تصميم گيري مي شود. به 
اين ترتيب امام در اين شب رويدادهاي سال 
جاري را براي همگان رقم مي زند و پاي آن 
را امضا مي كند.  قديريان گفت: وجود شب 
قدر به معناي برنامه دقي��ق خداوند براي 

دنيا و آخرت مردمي است. به بياني ديگر 
در اين شب بر اساس يك دورنمايي دقيق، 
خداوند به حساب و كتاب مي پردازد و شب 
قدر را به عنوان اتاق برنامه ريزي خود به كار 
مي گيرد.  اين استاد هنر  انقلاب افزود: هر 
شب قدر، خداوند هر انسان را يك قدم به 
جلوتر مي برد. اما سؤال اينجاست كه پايان 
اين قدم ها به كجا ختم مي شود و خداوند 
براي آن چه برنام��ه اي دارد؟ اگر همه ما 
به اين موض��وع توجه كني��م و برايمان به 

فرهنگ قلبي تبديل ش��ود، مي توانيم به 
جاي تصميم گيري  بر اساس علوم غربي يا 
منويات شخصي به سوي برنامه ريزي های 
الهي حركت كنيم. اگر چنين شود پتانسيل 
حركتمان بس��يار قوي مي شود.  قديريان 
ادامه داد: اين تابلو به نوعي تلنگر و يادآوري 
اهميت شب قدر اس��ت كه امور به وسيله 
نور مقدس به س��وي زمين نازل مي شود. 
اين نور از حضرت زهرا)س( آغاز مي شود 
و به كمك فرشتگان، صالحين و شهدا به 
دست امام زمان)عج( مي رسد.  قديريان در 
پايان گفت: با اينكه بسيار كار سختي است 
اما بايد در اين مس��ير گام برداريم تا يك 
تصوير شاخص براي افزايش سرعت رشد 
معرفتي جامعه خود ب��ه نمايش بگذاريم. 
به اين ترتيب تابلوي »ش��ب قدر« را يك 
اثر پژوهشي مي دانم. اين اثر نمونه اول اين 
روند پژوهشي در راستاي دريافت معرفت 

به نورانيت است. 
نمايشگاه »فرياد سنگ« كه به مناسبت روز 
جهاني قدس در گالري ابوالفضل عالي حوزه 

هنري برپا شده، تا ۳۰ خرداد برپاست.
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88498436سرويس فرهنگي

  معصومه طاهری
ابوسمره اهل فلسطين س�اكن سوريه در 
اردوگاه يرموك بوده اس�ت. وي در رش�ته 
روزنامه نگاري درس مي خواند و سه سالي 
مي شود كه در ايران سكونت دارد. »جوان« 
با وي درب�اره فلس�طين و نگاه م�ردم آن 
كش�ور به ايراني�ان گفت وگو كرده اس�ت.

     
به عنوان يك ج�وان روزنامه نگار 
فلس�طيني وضعيت فرهنگي را 

چگونه ارزيابي مي كنيد؟ 
به دليل اينك��ه گروه ها و اق��وام مختلفي در 
كنار هم زندگي مي كنند، فرهنگ و آداب و 
رسوم فراواني داريم و از روز اشغال فلسطين 
تا به امروز فلس��طيني ها چه در سوريه و چه 
در لبنان و چه در جاهاي ديگر همواره سعي 
كرده اند فرهنگشان را حفظ كنند چون جزئي 
از هويت دولت محسوب مي ش��ود. مثلًا در 
سوريه همايش هاي فرهنگي زيادي از طرف 
فلس��طيني هاي مقيم آنجا انجام مي شود. 
فرهنگ فلسطيني تحت هر شرايطي در بين 
فلس��طينيان جريان مي كند لذا غيرممكن 
است آنها فرهنگ خود را از دست بدهند حتي 

اگر در اشغال و ستم اشغالگران باشند. 
تهاجم فرهنگي غ�رب چقدر در 
بين مردم به خصوص جوانان تأثير 

داشته است؟
امروزه مس��ئله  جهاني ش��دن تقريباً به اوج 
رسيده و قسمت عمده اي از آن بحث تهاجم 
فرهنگي است؛ به قول نظريه پردازان جريان 
شمال به جنوب؛ يعني كشورهاي امريكا و اروپا 
به دليل قدرت رسانه اي  شان اطلاعات توليد 
مي كنند و افكارشان را به دنيا مي فرستند و به 
عنوان كشورهاي شمال به كشورهايي مانند ما 
كه طبق نظريه جنوب محسوب مي شود افكار 
و اطلاعات خودشان را تزريق و القا مي كنند و 
ما هم مي پذيريم و قبول مي كنيم. متأسفانه 
امروز نه فقط مردم فلسطين بلكه تمام مردم 
خاورميانه و مخصوصاً جوان ها به دليل تهاجم 
فرهنگي، تحت تأثير قرار گرفته اند كه در عصر 
انفجار اطلاعاتي امروز اين تأثيرگذاري بيشتر 
از گذشته ش��ده اس��ت؛ چنانچه ناخودآگاه 
فرهنگ غربي را تقلي��د مي كنند ولي مردم 
فلسطين ويژگي اي كه دارند اين است چون در 
نقاط مختلف پراكنده شده اند نسبت به بقيه 
مردم به فرهنگشان تعلق خاطر بيشتري دارند؛ 
به همين خاطر هرچند تهاجم فرهنگي غربي 
قوي است ولي نمي تواند ريشه  فرهنگي ما را 
از بيخ و بن بركند. البته ما هم تلاش مي كنيم 
مصاديق فرهنگ ملي و بومي خودمان را تا حد 
امكان حفظ و تقويت كنيم؛ مانند برگزاري 
همايش هاي فرهنگي كه شامل لباس و رسوم 
و رقص محلي و... است؛ چون دشمن هميشه 

سعي مي كند فرهنگ و آداب و رسوم ما را نابود 
كند تا در اين زمان اشغال سرزمين دچار خلأ و 

بي هويتي شويم. 
گفته مي شود كه فلسطيني هاي 
حاض�ر در اردوگاه ه�اي لبن�ان و 
س�وريه به داعش كمك كرده اند؛ 

اين قضيه چقدر صحت دارد؟
فلسطيني ها حاضر نبودند با داعش بجنگند و 
البته فكر داعشي هم در اردوگاه ها رواج نداشت؛ 
يعني گروه��ي از مردم ك��ه مهاجرت نكردند 
و در اردوگاه ماندن��د وقتي داعش آمد مجبور 
شدند با تفكرات و عقايد داعش بسازند اما گروه 
ديگري از جوانان فلسطيني با داعش جنگيدند و 
سازش نكردند. با اين حال بيشتر فلسطيني هاي 
طرفدار دولت كه بيرون از اردوگاه بودند عليه 
داعش وارد جنگ شدند مانند لواء القدس كه 
جوانان فلس��طين را متحد كرد و ي��ك لواء را 

تشكيل دادند تا عليه داعش بجنگند. 
ن�گاه مردم فلس�طين ب�ه ايران 

چگونه است؟
مردم فلس��طين به چند قس��مت تقس��يم 
مي ش��وند؛ قس��متي كه س��اكن نوار غزه 
هس��تند ايراني ها را مي شناسند و  نظرشان 
درباره برادران ايراني مثبت است اما بخشي 
كه س��اكن كرانه باختري هس��تند از ايران 
شناخت و اطلاعي ندارند. مردم عادي سرگرم 
زندگي خود هستند براي همين نظر خاص 
خودشان را دارند اما  اينكه بعضي مي گويند 
فلس��طيني ها كمك هاي ايرانی ها را قبول 
نكردند درست نيس��ت و صرفاًَ يك شايعه و 
بهتان عليه ماست كه دشمنان بين ايراني ها 
نشر داده اند تا باعث ناراحت و بدبيني ايراني ها 
شوند. آنها مي خواهند بين ما دو ملت تفرقه و 

جدايي ايجاد كنند. 
وضعي�ت رس�انه هاي فلس�طين 

چگونه است؟
ما نزديك به ۳۱ شبكه داخلي در فلسطين 
داريم كه همه آنها درباره فلسطين، فرهنگ، 
دين، عادات و آداب و رس��وم فلسطين كار 
مي كنند و بخشي هم درباره مقاومت توليد 

و برنامه دارند. 
به نظرتان براي كمك به فلسطين 

چه كار بايد كرد؟
به نظر من براي كمك به فلسطين خيلي كارها 
مي توان انج��ام داد؛ مانند كمك هاي پولي و 
مالي و سياسي؛ حتي دعا براي رهايي از سلطه 
اش��غالگران؛ همينطور نشر فرهنگ درست 
و حقيقت فلسطين، چراكه هر بار دشمنان 
با شايعاتي س��عي در تخريب فلسطيني ها 
دارند. ما نياز به حمايت مسلمانان دنيا داريم تا 

حقمان را از اشغالگران بگيريم. 
ايراني ها چطور كمكي مي توانند 

داشته باشند؟

در حال حاضر از كمك و حماي��ت برادران 
ايراني برخوردار هستيم. تنها از مردم ايران 
مي خواهيم تا به ش��ايعات و دروغ هايي كه 
دشمنان منتش��ر مي كنند توجهي نداشته 
باشند. اخبار و اطلاعاتي كه درباره فلسطين 
مي شنوند و دچار شبهه مي شوند را با تحقيق و 
از منابع درست بپذيرند و برايمان دعا كنند. 

در اين مدت كه ايران بوديد رفتار 
مردم با شما چطور بود؟

درباره ارتباط مردم با ما نمي شود گفت همه جا 
خوب يا بد بوده است، چون هرجا كه مي رويم 
همه جور انسان هايي -اعم از خوب و بد- وجود 
دارد ولي الحمدلله بيشتر مردم اينجا كه با من 
در ارتباط هستند رابطه خيلي خوبي دارند، 

خونگرم و مهربان هستند. 
رس�انه هاي مج�ازي چق�در بين 

جوانان فلسطيني رواج دارد؟
رسانه هاي مجازي در فلسطين مانند ساير 
نقاط دنيا رواج زيادي پيدا كرده است؛ مانند 
فيس بوك، واتس اپ، وايبر و... اما بيشترين 
چيزي كه رواج دارد فيس بوك و اينستاگرام 
اس��ت كه خيلي از جوانان فلسطين در اين 
برنامه ها حضور دارن��د و فعاليت مي كنند. 
دركل اغلب جوانان در ش��بكه هاي مجازي 
هس��تند و س��عي مي كنند تا از طريق اين 
رس��انه هاي فراگير مجازي درباره فلسطين 
بنويسند و فرهنگ مقاومت فلسطيني را به 
گوش جهانيان برس��انند تا بدانند همچنان 
فلسطين در مقابل اشغالگران ايستاده است 

و مقاومت مي كند. 
در آس�تانه روز قدس هستيم؛ به 
نظرتان اين حمايت جهاني چقدر 

تأثيرگذار است؟ 
روز قدس روزي جهاني است و روزي است 
كه امام خميني رهبر انقلاب اسلامي ايران 
آن را نامگذاري كرده اس��ت تا هر ساله در 
جمعه آخر ماه مبارك رمضان به مردم دنيا 
يادآوري بشود قضيه فلسطين جهاني است 
و مس��لمانان دنيا در هر كجايي كه هستند 
يادشان نرود قدس قبله اول مسلمانان بوده 
است كه حالا رژيم اشغالگر صهيونيستي آن 
را تحت سلطه خود قرار داده است و به همه 

مسلمانان توهين مي كند. 
خود شما دراين باره چه كرده ايد؟

من خودم تا وقت��ي كه فلس��طين بودم به 
دليل كمي سن و سال خيلي در اين فضا ها 
نبودم ولي وقتي كه بزرگ شدم و اطلاعات 
و شناختم بيشتر شد حتي از طريق فضاي 
مجازي متوجه حقيقت شدم و در حد توانم 
خيلي كاره��ا مي كردم؛ مث��لًا در مواجهه با 
مردم مختلف سعي مي كنم تا شبهات و اخبار 
منفي كه درباره فلسطين منتشر مي شود را 

برطرف كنم.

   مينا محمدي
هنرمن�دان عرص�ه دوب�اژ را م�ردم كمت�ر 
مي شناس�ند. گمنام در ات�اق دوبله نقش هاي 
متعدد را با صدايشان بازي مي كنند و هيچگاه 
به آن ش�كل مرسوم مش�هور نمي ش�وند. در 
اين بين ص�داي پرويز بهرام ب�ه دليل ويژگي 
خ�اص و منحصربه فردش به گ�وش مخاطبان 
آشناس�ت. مردي كه از نس�ل اولين بازيگران 
تئاتر ب�ود و خيل�ي زود توانس�ت ب�ه يكي از 
چهره هاي ماندگار دوباژ ايران تبديل ش�ود. 

    
بسياري از پيشكسوتان هنر دوبله او را به عنوان اسطوره 
صدا در هنر دوبله معرفي مي كنن��د. البته اين تمام 
هنرش نبود؛ او در كنار ادامه كار دوبله و مديريت اين 
بخش، در دانش��گاه به تحصيل ادامه داد و ليسانس 
حقوق قضايي گرفت و سال ها كار وكالت كرد. با اين 
حال عشق به تئاتر و دوبله باعث شد هيچ وقت خودش 
را وكيل نداند و فقط گاهي وكالت افراد كم بضاعت را 
براي كمك كردن به مردم برعهده مي گرفت. هميشه 
لبخند گوش��ه لبش بود و رفتار دوستانه اش معروف 
بود؛ همان راوي مس��تند »جاده ابريشم« كه نه تنها 
هم دوره اي هايش عاشقش بودند بلكه صدايش آشناي 
گوش همه مخاطبان نسل قديم تلويزيون است. او با 

دوبله فيلم هاي متعدد براي هميشه جاودانه شد. 
   چنگيز جليلوند: خوش مشرب و باسواد بود

چنگي��ز جليلون��د در 
گفت و گو با »جوان« با 
اشاره به اينكه بهرام در 
كارش هيچ وقت جدي 
 نب��ود و كار دوبل��ه را 
ب��ا صميمي��ت پيش 
مي ب��رد گف��ت: »آدم 
خوش مشرب و باسوادي بود كه در كار دوبلاژ و هم در 
كار تئاتر موفق بود. البته بيشتر فكر مي كنم او براي 
كار تئاتر متولد شده بود. اما متأسفانه به اين دليل كه 

دهه هاي پيش تئاتر جايگاه چنداني در ايران نداشت، 
تمركزش را روي كار دوبله گذاشت. درضمن حقوق 
هم خوانده بود و از خصوصياتش اين بود كه وقتي كار 
وكالت كسي را قبول مي كرد خيلي با دقت اين كار را 
انجام م��ي داد. بيش��تر هم اي��ن كار را ب��ه صورت 
عام المنفعه انجام مي داد و اكث��ر اوقات حق الوكاله 
نمي گرفت. با اينكه در كار وكالت هم خيلي خوب بود 
اما هيچ وقت خودش را وكيل نمي دانست و هميشه 
مي گفت من يك دوبلور و مدير دوبلاژ هستم. حالا كه 
او رفته اس��ت فكر نمي كنم حتي يك نف��ر هم از او 
دلخوري به دل داشته باش��د چون هميشه با اهالي 
دوبلاژ خ��وب رفتار مي كرد. حت��ي گاهي به خاطر 
اخلاق خوبي كه داشت دوستانش اداي صدايش را 
درمي آوردند و هيچ وقت از اين كار ناراحت نمي شد. 
من هم هميشه دوست داشتم صاحب چنين صدايي 
باشم. به جرئت مي توانم بگويم شيرين ترين صدا را 

داشت؛ صدايي كه ديگر تكرار نمي شود.« 
   افشاريه: دست به هر كاری می زد موفق بود

اما غلامعلي افش��اريه 
دوبل��ور پيشكس��وت 
كش��ورمان نيز در اين 
ب��اره ب��ه »ج��وان« 
مي گويد: »سال ۱۳۳۸ 
بود ك��ه پا ب��ه عرصه 
دوب��لاژ گذاش��تم و با 
آقاي بهرام كه هفت سال قبل از من در سال ۱۳۳۱ 
اين كار را شروع كرده بود آشنا شدم. خوشبختانه طي 
دوره فعاليتم ش��انس اين را بارها پيدا كردم كه با او 
همكار شوم. به نوعي در اغلب كارهايي كه مديريت 
دوبلاژ را برعهده مي گرفت من هم حضور داش��تم. 
البته بهرام سرش خيلي شلوغ بود و مدتي هم به دليل 
انجام كار وكالت مجبور شد از كار دوبلاژ فاصله گيرد. 
با اين حال هميشه سعي مي كرد بيشترين وقتش را 
براي كار دوبله بگذارد. عاشق اين كار بود و از صدايي 
بي نظير هم برخوردار بود. مخاطبان هم او را نه تنها در 

جاده ابريشم و فيلم هايي مثل اتللو مي شناسند بلكه 
س��ال ها با صداي بهرام در قصه هاي شب راديو آرام 
گرفتند. او دست به هر كاري كه مي زد موفق مي شد 
و به همين دليل در كارهايي همچون تئاتر، دوبله و 
حتي وكالت موفق بود. او يك هنرپيشه، هنرمند و 
يك آدم باس��واد در كار دوبلاژ بود كه فكر نمي  كنم 
ديگر نظيرش را ببينم. با اينكه كار دوبله را با عشق 
انجام مي داد ام��ا در كار وكالت هم اغلب موكلانش 
افرادي بودند كه وضع مالي خوبي نداشتند و كارشان 
را رايگان پيش مي برد. بهرام وضع مالي خوبي نداشت 
و مستأجر بود اما هميشه براي كمك به ديگران آماده 
بود. اخلاقي كه شايد اين روزها در بين خيلي از ما 
مردم كمرنگ شده باشد. او خيلي زود رفت و  اي كاش 
حداقل ۱۰ س��ال ديگر زنده بود و ب��راي ما و مردم 

خاطره مي ساخت.« 
   جال مقامي: روي سن تئاتر مي درخشيد 

جلال مقامي هم درباره 
مرحوم بهرام به »جوان« 
گفت: »يك عمر من و 
بهرام با ه��م همكار و 
دوس��ت بوديم. هر روز 
صب��ح وارد اس��توديو 
مي ش��ديم و ش��ب 
خداحافظي مي كرديم. به��رام را تا زن��ده بود بايد 
مي ش��ناختينش. الان كه رفته اس��ت همه جا از او 
صحبت به ميان اس��ت. به��رام از آنهاي��ي بود كه 
خصوصي��ات مثب��ت فراوان��ي داش��ت. فع��ال و 
خوش برخورد ب��ود. در كار تئاتر هم توانايي خاصي 
داشت. به جرئت مي توانم بگويم پيش از آنكه بهرام 
دوبلور باشد يك هنرپيش��ه قدر بود. رسانه ها وقتي 
آدم ها زنده هستند اصلًا يادي ازشان نمي كنند اما 
وقتي فوت مي شوند تازه سراغشان را مي گيرند. يك 
عمري ما با هم همكار و دوست بوديم. شما نسل هاي 
جديدتر نمي دانيد بهرام روي سن تئاتر براي اجراي 
نقش��ش كه مي رفت واقعاً مي درخش��يد. به خاطر 

مي آورم كه نمايش اتللو را كه مصطفي اوس��كويي 
كارگردانش بود بازي كرد. كاري كه از عهده هيچ كسي 
جز خود بهرام برنمي آمد. ديالوگ ها سخت و طولاني 
بودند. او حتي يك بار هم از روي سن پايين نيامد و 
بي وقفه اجرا كرد. البته اجراي اتللو تنها كار او نبود و 
هميشه تمام نقش هايش را به خوبي اجرا مي كرد. الان 
او رفته است و ديگر چه بگويم؟ چرا تا وقتي بود و زنده 
بود نيامديد؟ چرا تا قبل از مرگش سراغي از او گرفته 
نشد؟ حتي رسانه ملي هم اين روزها مصاحبه چند 
سال پيشش را نشان مي دهد. بهرام حرف هاي زيادي 
براي گفتن داشت اما توجهي به آنها نشد. من هم الان 
پنج سال است كه مريض و خانه نشين شده ام اما حتي 
يك نفر هم در خانه ام را نزده است. وقتي زنده هستيم 
فراموش شده ايم و وقتي مي رويم اسممان در چند 
خبر ديده مي شود. خوشا به سعادت بهرام كه در اين 

ايام كه شب قدر را داشتيم از دنيا رفت.« 
   والي زاده: بهرام اسطوره بود

اما منوچه��ر والي زاده 
دوبل��ور پيشكس��وت 
در  ني��ز  كش��ورمان 
گفت وگو ب��ا »جوان« 
درباره مرح��وم پرويز 
بهرام به اين نكته اشاره 
مي كند كه پرويز بهرام، 
اسطوره بود. صداي خاص و سبك خاص و تك بودن 
حنجره اش و علاوه بر همه اينها تكنيك خاصي كه او از 
تئاتر با خ��ود به دوبله آورده بود از بهرام ش��خصيتي 
منحصر به فرد و شاخص ساخته بود كه بعيد مي دانم 
دوباره كسي هم پا و هم اندازه با او در دوبله ايران ظهور 
كند. او از اولين ه��اي كار دوبله ايران ب��ود و در كنار 
فيلم هاي متعددي مثل دانتون كه يكي از فيلم هاي 
برجسته سينماي فرانسه بود، در فيلم خون سياوش 
هم صحبت كرد. خاطره اي كه از بهرام دارم اين است 
كه بهرام هر نقشي را كه مي گرفت خيلي خوب اجرا 
مي كرد. او يك بار به جاي اتللوي شكسپير حرف مي زد 
و بار ديگر به جاي پليسي لمپن نقش آفريني مي كرد. 
اصلًا نمي شد باور كرد هر دوي اين نقش ها را يك نفر 
اجرا كرده باشد. به قدري حس اين دو نقش با هم فرق 
داشت كه هميشه مي گفتم خدايا اتللوي شكسپير كجا 
و پليس لمپن فرانسه كجا؟! اما با اين حال بهرام هر دو 
را خوب اجرا مي كرد. چون كار تئاتر را خوب مي دانست 
در عرصه دوبله هم خيلي بيشتر از ماها موفق بود. او در 
كنار تمام اين فعاليت هايش توانست حقوق بخواند و 
كار وكالت را هم شروع كند، اما هميشه به كار دوبله 
بهاي بيشتري مي داد. البته دوره اي هم كانون وكلاي 
دادگستري حكم وكالتش را گرفته بود و گفته بودند كه 

كار وكالت و كار هنري همخواني ندارد. 
در تم��ام اين س��ال ها افتخ��ار مي كن��م كه جزو 
شاگردانش بودم و هميشه از او آموختم. ان شاءالله 
كه خدا به همه عمر طولان��ي بدهد؛ پرويز هم ۸6 
س��ال عمر از خدا گرفت، اما عمر باعزتي داش��ت. 
سال ها هم بود كه با س��رطان مبارزه مي كرد. اما 
يواش يواش اين مريضي شدت گرفت و اين صداي 
خاص كه فكر نكنم حالا حالاها در دوبله تكرار شود 
را از ما گرفت؛ صدايي كه مخاطبان مستند ابريشم 

هيچ گاه نمي توانند فراموش كنند. 

جمع�ي از هنرمن�دان موس�يقي در نام�ه  اي 
اعتراض آمي�ز نس�بت به مصوب�ه اخير مجلس 
ش�وراي اس�امي واكن�ش نش�ان دادن�د. 
به گزارش »جوان«، اين نامه اعتراض آميز كه صبح 
ديروز چهارش��نبه هش��تم خرداد ۱۳۹۸ با عنوان 
»خطاب به وكيلان و وزيران ايران« به همراه متن نامه 
و اسامي امضاكنندگان در اختيار رسانه ها قرار گرفته 
و منتشر شده، به عنوان يك حركت صنفي اعتراضي 
در برابر عملكردهاي اخير وزارت ارشاد، دولت و در 
اعتراض به شرايط نابسامان مديريتي و چندگانگي 
تصميم گيري در حوزه  موسيقي كشور تهيه و  تنظيم 

شده است.  نامه مذكور به امضاي بيش از 2 هزار نفر 
از هنرمندان موسيقي از سرتاسر ايران و چهره هاي 
شاخص موسيقي ايران رسيده است كه از آن جمله 
مي توان به حس��ين عليزاده، رافائل ميناسكانيان، 
علي اكبر شكارچي، ساسان فاطمي، حميد متبسم، 
ابراهيم لطفي، فردين خلعتبري، مهدي آذرسينا، 
فريدون ش��هبازيان، آروين صداقت كيش، كيوان 
ساكت، شهرام صارمي، عين اله كيوانشكوه، مسعود 
شعاري، بهداد بابايي، ش��اهرخ خواجه نوري، بهرام 
دهقانيار، احسان ذبيحي فر، رضا پرويززاده، وحيد 
تاج، ليلا رمضان، سيامك جهانگيري، فرشاد رمضاني، 

بهروز مبصري و تعدادي از رئيسان و اعضاي هيئت 
مديره شعب انجمن موسيقي كشور اشاره كرد.  در 
بخشي از نامه  هنرمندان آمده است: »امروز موسيقي 
-بخوان فرهنگ- ايران بيمار است. اگر اشِكال را در 
كودكستان ها و دبستان ها و مدارس سرتاسر كشور 
جُسته ايد و نطفه و ريشه انحراف و خطاها را در خود 
نمي بينيد، بايد به قوه ادراك و تشخيص خود شك 
كنيد. امروز هنر و هنرمند به ويژه هنرمندان موسيقي 
ايران به تنگ آمده اند از اين همه سوء تدبير و نامردمي 
كه نه فقط بر جماعت ايشان كه بر فرهنگ اين مرز 
و بوم مي رود.«  در بخش ديگ��ري از اين نامه آمده 

است: »چرا امروز در هر گوشه اين سرزمين، هركس 
رأساً خود را مُحق مي پندارد تا به اختيار خود براي 
موسيقي تعيين تكليف نمايد؟ آيا هنوز آسيب اين 
تشتت و پراكندگي ملوك الطوايفي را درنيافته ايد؟ 
فرهنگ و هنر كش��ورمان رو به قهقرا نهاده است.«  
امضا كنندگان اين نامه اعتراض آميز تأكيد كرده اند: 
»طرحِ دست اندازي ۱۰ درصدي به جيب هنرمندانِ 
موسيقي را كه به تازگي در وزارتخانه فرهنگ و ارشاد 
تهيه شده است، اگرچه با تمهيداتي درخور تأسف به 
تصويب نمايندگان رسيده، با كمك همان نمايندگان 

كه عمدتاً مخالف آن بودند، لغو كنيد.«

هنرمندان موسيقي: طرحِ دست اندازي 10 درصدي را لغو كنيد

قديريان در مراسم رونمايي از تابلوي نقاشي »شب قدر« :

تصويرسازی  ديني و معارفي ما ضعيف است

ساكنان غزه دوستدار ايرانی ها هستند
گفت وگوي »جوان« با جوان دانشجوي فلسطيني در ايران

بهرام در اخلاق و هنر دوبله اسطوره بود
در گفت وگوي »جوان« با پيشكسوتان عرصه دوبله كشور مطرح شد
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